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                                                 P r o t o k ó ł  Nr XXXI/2009

z sesji Rady Gminy Kotlin odbytej w dniu  21 sierpnia 2009r. w sali Urzędu Gminy w
Kotlinie w godz. od 900 do 1145.

I. Otwarcie.
              Otwarcia XXXI sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Czesław Moch
   witając: Wójta Gminy Walentego Kwaśniewskiego, Sekretarz Gminy Genowefę Dekert,
   Skarbnika Gminy Irenę Antczak, radnego Rady Powiatu Sławomira Wąsiewskiego,
   dyrektorów szkół i dyrektora przedszkola, dyrektora Biblioteki Publicznej Gminy Kotlin
   Elżbietę Mikołajczak, kierownika Rewiru Dzielnicowych w Jarocinie Mariusza Krawczyka,
   sołtysów, radnych oraz redaktora Gazety Jarocińskiej.
   Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził  wymagane kworum,
   bowiem w sesji uczestniczyło 15 radnych. Listy obecności: radnych, sołtysów - 7 oraz
   zaproszonych gości  stanowią załączniki do protokołu.
   Nieobecni sołtysi: Maria Łuczak, Sierański Janusz i Renata Woźniak.

II. Przedstawienie porządku obrad.
            Przewodniczący Rady przed odczytaniem porządku obrad zapytał radnych  czy są
uwagi , czy wnioski do proponowanego porządku obrad.
Nie zgłoszono wniosków o zmian e porządku obrad.
Porządek obrad:
1. Otwarcie.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu  z XXX sesji Rady Gminy.
4. Interpelacje i zapytania radnych.
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od XXX

sesji.
6. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od XXX sesji oraz z wykonania

uchwał Rady.
7. Analiza wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2009 roku.
8. Analiza przebiegu wykonania planu finansowego Biblioteki Publicznej za I półrocze

2009 roku.
9. Przyjęcie informacji z zakresu umarzania, odraczania terminu zapłaty oraz rozkładania

na raty wierzytelności z tytułu należności pieniężnych,  do których nie stosuje się
przepisów ustawy Ordynacja podatkowa za I półrocze 2009 roku.

10. Przygotowanie szkół do nowego roku szkolnego.
11. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:

- uchwalenia aktualizacji Programu ochrony środowiska dla Gminy Kotlin na lata
2009 - 2012 z perspektywą na lata 2013 - 2016,

- wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości,
- powołania Komisji Regulaminowo - Statutowej i ustalenia przedmiotu działania

Komisji,
- zmiany budżetu Gminy na 2009 rok.

12. Wolne głosy i wnioski.
13. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na poprzedniej

sesji.
14. Zamknięcie obrad.
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Porządek obrad przyjęty został 15 głosami "za".
ad.3  Przyjęcie protokołu z XXX sesji Rady Gminy.

           Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Józef Szymendera przedstawił pozytywną
opinię o treści protokołu z XXX sesji Rady, wnosząc o jego przyjęcie.
Protokół przyjęty został 15 głosami "za".

ad.4  Interpelacje i zapytania radnych.
            Interpelacje, wnioski i zapytania zgłosili:
Radny Jerzy Szymczak  wnioskował w imieniu mieszkańców zamieszkałych przy
ul.Chopina o zamontowanie muld na  tej ulicy oraz o koszenie rowów przy drogach
powiatowych, gdzie chaszcze sięgają 1,5 m wysokości.
Przewodniczący Rady Czesław Moch również wnioskował o muldy na ulicy Chopina.
Radny Krzysztof Szyszka  pytał -czy nowy właściciel spółki "Kotlin" z dniem 1 stycznia
2010r. może zaprzestać dostarczania pary do ogrzewania  Szkoły?
Radny Stefan Taczała wnioskował o wycięcie topoli przy drodze powiatowej  w
Parzewie od nr posesji 6 tj. Szkoły Podstawowej do nr 7 - pałacu oraz wycięciu  topoli
przy budynku starej szkoły w Parzewie.
Radny Zdzisław Wodniczak wnioskował:
- o wycięcie wszystkich drzew od pasa jezdni do rowu przy nowej drodze Kotlin -
  Twardów  oraz na  moście w Twardowie,
- o wycofanie świadectw zdrowotności zwierząt wydawanych przez weterynarza
  powiatowego. Radny wyjaśniał, że weterynarz nie widząc trzody chlewnej wydaje
  świadectwo, a rolnik musi podać nr samochodu odbiorcy zwierząt.
Radna Zofia Antczak  wnioskowała o wycięcie topoli przy ul. Waliszewskiej.

 ad.5 Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od XXX
sesji.
             Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym:

- uczestniczył w zakończeniu roku szkolnego w Gimnazjum w Woli Książęcej i
Szkole Podstawowej w Kotlinie,

- obecny był na otwarciu  ofert na przebudowę drogi  gminnej w Parzewie,
- brał udział w ccrosie rowerowym w Woli Książęcej, składając  podziękowania

Społecznej Gminnej Rady Sportu  za organizację imprezy oraz Radzie Sołeckiej i
Komitetowi Świetlicowemu  za zaangażowanie  w przygotowanie imprezy,

- uczestniczył w spotkaniach w związku z organizacją dożynek powiatowych w
Kotlinie,

- przebywał na budowie ulicy Buchalińskiej,
- uczestniczył w uroczystości par obchodzących 50 lecie pożycia małżeńskiego,
- brał udział w spotkaniu u Wójta Gminy w sprawie ogrzewania  Szkoły i budowy

kotłowni w Szkole Podstawowej w Kotlinie,
- brał udział w przygotowaniu materiałów sesyjnych.

Do informacji Przewodniczącego nie wniesiono uwag przyjmując je bez zastrzeżeń.

 ad.6 Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od XXX sesji oraz z wykonania
uchwał Rady.
              Sprawozdanie z realizacji uchwał i o wydanych zarządzeniach przedstawione
przez Wójta stanowi załącznik do protokołu.
Następnie Wójt poinformował o złożeniu wniosku w Urzędzie Marszałkowskim
Województwa Wielkopolskiego o środki na budowę kanalizacji w Magnuszewicach.
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W okresie międzysesyjnym odbyły się przetargi na budowę drogi w Sławoszewie i drogi w
Parzewie, które wygrało   Przedsiębiorstwo Robót Drogowych  "DROBUD" w Jarocinie.
Zakończono budowę ulicy Norwida.  Utwardzono drogę w Sławoszewie na Nowej Wsi.
Odbył się przetarg na opracowanie studium zagospodarowania przestrzennego gminy,
który wygrała firma z Olsztyna.
Ogłoszono przetarg na budowę ulicy Krasickiego i budowę sieci wodociągowej i
kanalizacyjnej przy ul. Szyszki.
Dokonano odbioru nowej linii wodociągowej na ul. Waliszewskiej.
Sprawozdanie Wójta przyjęto bez uwag.

 ad.7 Analiza wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2009 roku.
            Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie z wykonania budżetu
Gminy wnikliwie omówiono  i analizowano na posiedzeniach  komisji Rady.
Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Bezpieczeństwa Publicznego i
Ochrony Przeciwpożarowej Stefan Taczała  przedstawił pozytywna opinię Komisji
zarówno  co do wykonania budżetu Gminy za I półrocze jak i wykonania planu
finansowego Biblioteki Publicznej Gminy Kotlin oraz przygotowania szkół do nowego
roku szkolnego.
Do Komisji Regulaminowo Statutowej Komisja Zdrowia .. wskazała radnych: Zofię
Antczak i Szczepana Szymczaka.
Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów Zdzisław Wodniczak
również przedstawił pozytywną opinię  o  wykonaniu budżetu Gminy za I półrocze jak i
wykonania planu finansowego Biblioteki Publicznej, informacji z zakresu umarzania,
odraczania terminu zapłaty oraz rozkładania na raty wierzytelności z tytułu należności
pieniężnych, do których nie stosuje się Ordynacji podatkowej za I półrocze 2009 roku oraz
przygotowania szkół do nowego roku szkolnego.
Do Komisji Regulaminowo Statutowej Komisja wskazała radnych: Jerzego Szymczaka i
Czesława Smolińskiego.
Przewodniczący Rady zachęcał do zadawania pytań odnośnie wykonania budżetu Gminy .
Wobec tego, że nie zgłoszono pytań Przewodniczący stwierdził przyjęcie sprawozdania z
wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2009 roku.
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.

 ad.8 Analiza przebiegu wykonania planu finansowego Biblioteki Publicznej za I półrocze
2009 roku.
          Z uwagi na szczegółowe omówienie informacji o przebiegu wykonania planu
finansowego Biblioteki Publicznej na posiedzeniach Komisji Rady i nie wniesieniu uwag
czy zastrzeżeń  w dniu dzisiejszym  Przewodniczący Rady stwierdził przyjęcie informacji
o przebiegu  wykonania planu finansowego Biblioteki za I półrocze 2009r.
Informacja stanowi załącznik do protokołu.

 ad.9 Przyjęcie informacji z zakresu umarzania, odraczania terminu zapłaty oraz
rozkładania na raty wierzytelności z tytułu należności pieniężnych, do których nie
stosuje się przepisów ustawy Ordynacja podatkowa za I półrocze 2009 roku.
         Informacja ta została  szczegółowo omówiona przez Wójta Gminy na posiedzeniach
obu Komisji Rady. Do informacji nie wniesiono zastrzeżeń.
Przewodniczący Rady stwierdził przyjęcie informacji.
Informacja stanowi załącznik do protokołu.

 ad.10 Przygotowanie szkół do nowego roku szkolnego.
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       O przygotowaniu szkół do nowego roku szkolnego informowały kolejno: dyrektor
Gimnazjum w Woli Książęcej, dyr. Gimnazjum w Kotlinie, dyr. Szkoły Podstawowej w
Kotlinie, dyr. Szkoły Podstawowej w Sławoszewie, dyr.  Szkoły Podstawowej w
Magnuszewicach, dyr. Szkoły Podstawowej  w Woli Książęcej oraz dyr. Przedszkola
Publicznego w Kotlinie.
Informacje złożone na piśmie przez dyrektorów stanowią załączniki do protokołu.
Dyskusja:
Radny Krzysztof Szyszka pytał - czy czas jaki dzieci oczekują  na autobus  w granicach od
1,5 godziny o jakim mowa była na posiedzeniach komisji Rady do 3 godzin , o jakich
mówiła dyr. Szkoły w Woli Książęcej  jest zagospodarowany?
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Woli Książęcej odpowiedziała, że tak. Jest świetlica i są
zajęcia dodatkowe. 3 godziny czekają dzieci prze 1 - 2 dni dojeżdżające z Twardowa,
bowiem w pierwszej kolejności odwożone  są dzieci do Sławoszewa, a następnie do
Twardowa. Dzieci odwożone są także przez rodziców.
Radny Zdzisław Wodniczak zwracając się do wszystkich dyrektorów  szkół pytał  - skąd
się biorą tak złe wyniki w szkołach skoro tak dobrze szkoły są przygotowane?
Przewodniczący Rady pytał  o remonty gwarancyjne o jakich mówiła dyr. Szkoły w
Sławoszewie i czy przełożenie kostki brukowej też jest w ramach gwarancji?
Przewodniczący pytał o świetlicę w Szkole w Sławoszewie i czy to hol spełnia rolę
świetlicy.
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Sławoszewie odpowiedziała, że nie,  kostka zapadła się
na odcinku budowy wodociągu.
Dalej dyrektor mówiła, że Szkoła nie ma świetlicy, a jej rolę pełni hol.
Wójt wyjaśnił, że nie ma świetlicy w arkuszu organizacyjnym Szkoły w Sławoszewie i
Szkoły w Magnuszewicach i nauczyciel nie dostaje wynagrodzenia za świetlicę. Natomiast
pomieszczenia na świetlicę są tylko nie ma na to pieniędzy ( Wójt określił " nie ma cip,
cip").
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Kotlinie odpowiadając na pytanie radnego Wodniczaka
powiedziała, że suche wyniki nie są obrazem pracy szkoły. Wyniki są analizowane,
porównywane i poprawiane. Zdaniem  dyr. należy brać pod uwagę inne aspekty życia m.
innymi rodzinne. Wpływ na wyniki mają także dzieci z orzeczeniami.
Przy ocenie policzyć należałoby przyrost wiedzy dzieci i wówczas jest to pewien obraz, a
ten wynik jest dobry.
Dyrektor Gimnazjum w Kotlinie poinformowała, że u dzieci  występuje przyrost wiedzy.
Zwiększa się udział dzieci  w różnego rodzaju konkursach.
Dyrektor Gimnazjum w Woli Książęcej potwierdziła przyrost wiedzy jaki występuje u
dzieci, a na wyniki wpływ  ma jej zdaniem szereg innych uwarunkowań.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Józef Szymendera poinformował o kontroli
przeprowadzonej przez Komisję w zakresie przygotowania szkół do nowego roku
szkolnego pod kątem przeprowadzonych remontów i Komisja stwierdziła, że wszystkie
szkoły są  dobrze przygotowane  do rozpoczęcia nowego roku szkolnego.
Ogłoszenie 10 minutowej przerwy.

 ad.11 Rozpatrzenie projektów uchwał.
             Odczytanie przez Przewodniczącego Rady projektów uchwał i poddanie ich pod
głosowanie:
1) w sprawie uchwalenia aktualizacji Programu ochrony środowiska dla Gminy Kotlin na

lata 2009 - 2012 z perspektywą na lata 2013 - 2016.
Uchwała Nr XXXI/140/2009 podjęta została 15 głosami "za".

2) w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości.
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      Nieruchomości te położone są w Wysogotówku i w Woli Książęcej.
      Uchwała Nr XXXI/141/2009 podjęta została 15  głosami "za".
3) w sprawie powołania Komisji Regulaminowo - Statutowej i ustalenia przedmiotu

działania Komisji.
Uchwała Nr XXXI/142/2009 podjęta została 15 głosami "za".
W skład Komisji powołano radnych: Zofię Antczak, Czesława Smolińskiego, Jerzego
Szymczaka i Szczepana Szymczaka, którzy wyrazili zgodę na pracę w Komisji.
Zadaniem Komisji jest zaopiniowanie projektów statutów sołectw.

4) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy na 2009 rok.
Uchwała Nr XXXI/143/2009 podjęta została 15 głosami "za".

Uchwały stanowią załączniki do protokołu.

 ad.12 Wolne głosy i wnioski.
                 Wnioski zgłosili:
Sołtys Marian Żurek o:

- przesunięcie tablicy miejscowości Twardów przed przystanek  autobusowy na
Bączewiu,

- naprawę drogi Twardów - Wyszki na wysokości stawu ,
- ścięcie poboczy przy drodze Twardów - Wyszki,
- naprawę drogi od strony Woli Książęcej do sklepu i od sklepu w Twardowie do

drogi nr 11  w Wyszkach.
Radny Szczepan Szymczak o:

- naprawę studzienki kanalizacyjnejprzy kościele w Magnuszewicach,
- naprawę mostku w Magnuszewicach na drodze do  remizy strażackiej.

Sołtys Beata Skowrońska podziękowała za naprawę placu zabaw  w Sławoszewie i
modernizację drogi w Sławoszewie - Nowa Wieś.
Sołtys wnioskowała o wycięcie drzew przy drodze powiatowej  w Sławoszewie przy
posesji Kierczyńskiego i Kaźmierczaka oraz przy posesji Malechowej.
Sołtys prosiła o zwrócenie uwagi  przez Policję  na "bar na scenie " w Sławoszewie.
Radny Jerzy Szymczak  wnioskował o przesunięcie tablicy miejscowości Kotlin przy
drodze Kotlin - Fabianów za ulicę Buchalińską.
Radny Maciej Skowron pytał - czy pas przydrożny na którym są duże dziury przy ul.
Poznańskiej  na wysokości bloków Rolniczej Spółdzielni Produkcyjnej  należy do Gminy
czy do DODP ? Mieszkańcy bloków wnioskują  o wyrównanie terenu.
Radny Krzysztof Szyszka wnioskował o obcięcie krzaków bzu przy ul. Poznańskiej przy
skrzyżowaniu z drogą w kierunku Magnuszewic.
Radny Dariusz Józefiak wnioskował o wyczyszczenie mostu na rzece Lubianka.
Radny Stefan Taczała  wnioskował o obcięcie lip przy drodze Sławoszew - Racendów.
Radny Czesław Smoliński i radny Stefan Taczała  wnioskowali o naprawę mostu na
rzece Lutynia w Słupi.

ad.13 Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na poprzedniej
sesji.
              Odpowiadając na zgłoszone wnioski Wójt odpowiedział:

- ścięte zostały topole w Magnuszewicach,
- muldy - może są potrzebne ale nie należy robić przeszkód sąsiadom,
- stan rowów jest opłakany, a rolnicy zaorują rowy,
- czas uruchomienia cieplika do Szkoły w Kotlinie  to rok 1989. Spółkę "Kotlin"

Norwegowie kupili  ze zobowiązaniami, łącznie z ogrzewaniem, ze wspólnym
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korzystaniem z wysypiska śmieci, wspólnym oczyszczaniem  ścieków. Udziały w
wysypisku Gmina odkupiła. Oczyszczalnię Gmina ma bez Spółki "Kotlin".
Pozostało ogrzewanie Szkoły. Właściciel może się wywiązać z tego obowiązku ale
może stawiać warunki. Gmina nie czeka za wypowiedzeniem  i kotłownia w Szkole
w Kotlinie jest na etapie projektowania.

- topole, których nasadzono dużo, przy wichurach wyrządzają dużo szkód,
- dąb w Twardowie przy lesie należy wyciąć,
- topól w Parzewie  przy Szkole jest na gruncie gminnym,
- temat świadectw zdrowotności zwierząt wraca i nie wiadomo co z tym zrobić,

świadectwo to powinno być świadectwem , że chlewnia jest wolna od chorób,
- akacja przy ul. Waliszewskiej została wycięta, pozostały do usunięcia wiszące

konary topoli,
- tablicę miejscowości Twardów należy przesunąć, bowiem Bączew jest poza

Twardowem,
- Zarząd Dróg Powiatowych w Jarocinie dokonał zakupu urządzenia do ścinania

poboczy,
- po przeczyszczeniu rurociągu w Magnuszewicach studzienka kanalizacyjna

zostanie naprawiona,
- mostek na drodze do remizy w Magnuszewicach miał być naprawiony przez firmę

wywożącą ziemię,
- drzewa w Sławoszewie są do wycięcia,
- picie alkoholu na scenie w Sławoszewie, to prośba do Policji,
- pobocze przy ul. Poznańskiej należy do zarządcy drogi,
- usunięcie krzaków bzu przy posesji Szymoniaka od strony ul. Poznańskiej

technicznie jest do wykonania, trzeba ustalić właściciela.
                  Odpowiadając na wnioski z ostatniej sesji Wójt poinformował, że:
- teren przy Kotlince od strony ul. Rymarkiewicza został uporządkowany,

wykoszony,
- przykrywę na studzienkę kanalizacyjną na ul. Rymarkiewicza - Teodorowska

położono,
- ulica za Domem  Strażaka jest potrzebna ale na jej budowę musi wyrazić zgodę

DODP,
- dobrym rozwiązaniem w Wyszkach przy figurze byłoby ułożenie kostki brukowej

na tej drodze,
- budowa kanalizacji w Magnuszewicach jest przygotowana do przetargu. Gmina

czego tylko na sygnał od Marszałka, że są na to środki.
- o wycięcie drzew i wykoszenie rowów przy drogach powiatowych  wystąpiono do

ZDP w Jarocinie,
- na chodniku w Magnuszewicach należy wykonać oprysk  na chwasty,
- pracownicy Gminy koszą  tylko przy drogach gminnych i na krzyżówkach,
- tablice i tabliczki z numerami domów -  nie zrealizowano.
          Wójt poinformował o rozmowie przeprowadzonej z dyrektorem Zarządu Dróg
Powiatowych w Jarocinie podczas której  doszli oboje do wniosku, że aleja jabłoniowa
przy drodze Kotlin - Sławoszew dożyła ostatnich dni. Drzewa są w takim stanie jakim
są i nie da się ich uratować. Zarząd  Dróg przymierza się  do usunięcia drzew w okresie
zimowym.
Wójt przyznał, że szkoda tej alei, bo jest ona ostatnią tej długości - 5 km, ale jabłonie te
mają  po 60 lat.
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          Następnie Wójt poinformował, że gotowy jest projekt na budowę drogi Twardów
- Racendów i Gmina będzie składała wniosek na dofinansowanie do Marszałka z
programu tzw. szetynówki. Kosztorys opiewa na prawie 1 mln zł.
           Kolejny temat poruszony przez Wójta, to dalsza budowa kanalizacji w gminie.
Wójt zaproponował przygotowanie dokumentacji na budowę kanalizacji w Wilczy z
budową  w roku 2011.
           Radny Dariusz Józefiak  zabierając  głos wypowiedział się przeciwko wycięciu
alei jabłoniowej. Radny twierdził, że jeżeli wycięte zostaną drzewa zwiększy się ruch
samochodów ciężarowych na tej drodze i drogi będą niszczone przez tiry. Radny prosił
o zastanowienie się nad wycięciem drzew po 1 stronie drogi.

  ad.14 Zamknięcie obrad.
          Dziękując wszystkim za udział w sesji Przewodniczący Rady zamknął XXXI
sesję rady Gminy Kotlin.

Protokółowała: Paterczyk K.                    Komisja Rewizyjna

1. Przewodniczący Józef Szymendera ................................

                                                   2.  Członek Zofia Antczak                    ................................

                                                   3.  Członek Andrzej Sitnik                    ................................

 


